
PROTOKÓŁ  Nr  XXIV /  2013 
sesji Rady Gminy Miedziana Góra 

w dniu 22 lutego 2013 roku 
 

      Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu nr XXIII sesji odbytej w dniu 28.12.12 r. 
6. Zapoznanie z treścią Rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 

01.02.2013 r. dot. Uchwały Nr XXIII/165/12 Rady Gminy Miedz Góra z dnia 28.12.12 r. 
w sprawie zmiany nr 6 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego części 
sołectwa M. Góra na terenie Gminy M. Góra. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Kostomłoty Pierwsze. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego so-

łectwa Kostomłoty Pierwsze – część II na terenie gminy Miedziana Góra. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Zmiany nr 8 miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego sołectwa Ćmińsk Rządowy na terenie Gminy Miedziana Góra. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie Zmiany Nr 7 w miejscowym planie zagospodarowania prze-

strzennego sołectwa Ćmińsk Kościelny na terenie gminy Miedz. Góra. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków oraz zasad korzystania przez prze-

woźników z przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie gminy Miedzia-
na Góra. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Mie-

dziana Góra na lata 2013 – 2021. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środ-

ków stanowiących fundusz sołecki. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie wyodrębnienia w grupie ob-

szarów funkcjonalnych regionu świętokrzyskiego Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie do 

projektu pn. „Kielecki Obszar Funkcjonalny”. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Miedziana Góra. 
19. Sprawozdania z działalności za 2012 rok: 

a) Rady Gminy, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy, 
d) Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy, 
e) Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych. 

20. Zatwierdzenie planów pracy na 2013 rok Komisji: 
a) Rewizyjnej, 
b) Inwestycji i Rozwoju Gminy, 
c) Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy, 
d) Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych. 

21. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Miedziana Góra z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność po-
żytku publicznego w roku 2012. 

22. Sprawy różne. 
23. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 
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24. Zapytania i wolne wnioski. 
25. Zakończenie sesji. 

 
Obecni wg załączonych list obecności /zał. nr 1, 2, 3 i 4 do protokołu/. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 10.15. 
 
Ad. 1.  
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert otworzył XXIV sesję Rady Gminy, powi-
tał wszystkich przybyłych na sesję – radnych, sołtysów, Wójta, Kierowników referatów Urzędu 
Gminy i jednostek organizacyjnych oraz przybyłych na sesję mieszkańców gminy. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert na podstawie listy obecności stwierdził, 
że na sesji jest obecnych 13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Radni  – Raczyńska Grażyna i Wałek Stanisław usprawiedliwili swoją nieobecność. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert powiedział, że zgodnie z przyjętą zasadą, 
w dniu dzisiejszym sekretarzem obrad będzie radna Sukiennik Halina, która wyraziła zgodę. 
Następnie poddał pod głosowanie wybór sekretarza obrad. 
                   Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 13 głosami „za” wybrano sekretarza obrad radną Sukiennik Halinę. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert zapoznał z porządkiem obrad zgodnie z 
przesłanym zawiadomieniem o terminie sesji. Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 
obrad? 
Radny Wałek Jarosław wnioskuje, żeby z porządku obrad wykreślić punkt 11 dot. zmiany Nr 
12 Studium, punkt 8 przesunąć na punkt 6, punkt 6 jako punkt 7, a wprowadzić punkt 8 o treści – 
„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w miej-
scowości Kostomłoty Pierwsze” natomiast punkty 7 jako punkt 9, punkty 9 i 10 na punkty 10 i 
11 i od punktu 12 bez zmian.  
Radny Jacek Syska powiedział, że wpłynął wniosek od mieszkańców Kostomłotów Pierwszych 
do poszczególnych radnych (Pani Goraj Bernarda przekazała przed rozpoczęciem obrad). Należy 
z tym zapoznać się i zasadnym  jest przesunięcie głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze część II. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński wyjaśnił, że materiały powinny być prze-
kazane na 7 dni przed sesją do Przewodniczącego Rady Gminy lub pracownika zajmującego się 
obsługą rady gminy. Takie doręczenie jest nieprawidłowe ponieważ brak czasu na zapoznanie 
się i udzielenie rzetelnej odpowiedzi. Dlaczego tak późno przedstawiacie państwo swoje wątpli-
wości. Szacunek i dobry obyczaj każe dać radnym czas na zapoznanie się z waszymi zastrzeże-
niami. Nie wiem, czy dysponujemy taką wiedzą, żeby je odpowiednio zinterpretować w tak 
krótkim czasie. 
Pani Goraj Bernarda powiedziała, że w piśmie są zapytania celem uniknięcia referowania 
spraw przez poszczególnych mieszkańców. Mieszkańcom zależy, żeby radni udzielili odpowie-
dzi na wniesione postulaty. Wyjaśniła, że mieszkańcy dopiero wczoraj (21.02.br.) otrzymali z 
Urzędu Gminy odpowiedzi na wniesione protesty podczas wyłożenia planu do publicznego 
wglądu. Mieszkańcy liczyli, że wnioski będą przyjęte. W związku z taką sytuacją  nie mogli 
wcześniej przesłać pisma do radnych. 
Radny Jacek Syska w związku z tym, że należy wyjaśnić wątpliwości mieszkańców, bo mogą 
być zasadne wnosi o usunięcie z porządku obrad punktu dot. planu zagospodarowania prze-
strzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze część II. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert poddał pod głosowanie – kto jest za ww. 
wnioskiem radnego Jacka Syski? 
                Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 4 głosy „za”, 5 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy nie  przyjęła ww. wniosku. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert poddał pod głosowanie przyjęcie porząd-
ku obrad  z ww. zmianami, jak na stronie 1 i 2. 
                Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła porządek obrad jak na stronie 1 i 2 protokołu. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert powiedział, że protokół z poprzedniej 
sesji był wyłożony przed sesją w celu zapoznania się, jak również był na stronie BIP. Spytał, czy 
Radni mają uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag poddał pod gło-
sowanie przyjęcie protokołu nr XXIII sesji odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r. 
                       Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła ww. protokół sesji. 
Następnie udzielił głosu mieszkańcom obecnym na sesji. 
Pan Stefański Janusz powiedział, ze mieszka w Kostomłotach Drugich ul. Starowiejska 107 i 
ma problem z ustawioną przy jego posesji wiatą przystankową, wcześniej był tylko słup. W 
ubiegłym roku będąc na zebraniu wiejskim słyszał jak radny i sołtys mówili o lokalizacji wiat 
przystankowych. Wiata jest nad jego posesją i utrudnia wyjazd z posesji, a konkretnie widocz-
ność. Złożył odwołanie do Powiatowego Zarządu Dróg i odpowiedzieli, że to mieści się w pasie 
drogowym. Były zrobione pomiary i uważa, że szkic jest nierzetelnie zrobiony, wiata przystan-
kowa w większej części jest w pasie drogowym, ale w jakiejś części jest też na jego posesji. 
Otrzymał informację, że do zmiany lokalizacji przystanku potrzebna jest uchwała rady gminy. 
Dlatego przyszedł na sesję, żeby Rada Gminy dokonała zmiany usytuowania przystanku.  
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że sprawą zajmie się Komisja 
Inwestycji i Rozwoju Gminy, po rozeznaniu sprawy Rada Gminy podejmie decyzję w jaki spo-
sób można pomóc. Następnie powitał przybyłych na sesję – projektantów zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania oraz Prezesa Zarządu Spółki CNT Świętokrzyskie i dwóch przedstawi-
cieli Spółki. Udzielił głosu mieszkańcom Kostomłotów Pierwszych. 
Pani Goraj Bernarda w imieniu mieszkańców zwróciła się do radnych, że naruszane jest prawo 
ich własności. Mieszkańcy nie chcą tej inwestycji ponieważ stracą z jej powodu. Do planowane-
go centrum handlowego trzeba wybudować drogi dojazdowe, które powstaną na prywatnych 
gruntach. Właściciele gruntów będą musieli oddać je gminie. Stwierdziła, że wszyscy stracą na 
tym, bo dostaną dużo mniejsze pieniądze niż osoby, które odsprzedały działki pod budowę cen-
trum handlowego. Dlatego też mieszkańcy próbują zablokować przyjęcie planu albo zmienić 
jego zapisy. Spytała, dlaczego plan był uzgadniany z 23 instytucjami a nie było rozmów z 
mieszkańcami, zostali powiadomieni na końcu. Jaka jest nazwa firmy, która skupuje ziemię i 
czym się ona zajmuje? Czy pan Nalepa to osoba fizyczna czy inwestor? Dlaczego do publiczne-
go wglądu wyłożono inną wersję planu niż dostali radni? Jak wysokie podatki wpłyną do gminy 
z centrum handlowego? 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński spytał, jaki związek z planem mają ww. 
pytania? Poprosił o ujawnienie ważnych kwestii np. naruszenie prawa. 
Urbanista Rafał Kozieł powiedział, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
uchwalany jest zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, pierwszym 
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etapem jest uzgadnianie i opiniowanie planu z instytucjami, a następnie wyłożenie do publiczne-
go wglądu. Wyjaśnił, że w przedłożonych dokumentach nie może być rozbieżności pomiędzy 
tym co wyłożono do publicznego wglądu i tym co przekazano radnym do uchwalenia. W tym 
przypadku jest mała korekta, a mianowicie w § 2 wprowadzono punkt 20 i zdefiniowano pojęcie 
„obiekty wytwórczości i rzemiosła produkcyjnego”, żeby urząd wydający pozwolenia wiedział, 
co należy przez to rozumieć. 
Pan Tomasz Nalepa przedstawiając się powiedział, że jest prezesem dwóch spółek CNT Świę-
tokrzyskie i CNT Świętokrzyskie I. Patrząc na obecne wartości podatków w Gminie Miedziana 
Góra i zakładając taki rozmiar inwestycji to szacunkowo do gminy będzie odprowadzany roczny 
podatek od 2 do 3 milionów złotych. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński stwierdził, że z wypowiedzi pani Goraj 
nie wynika, że inwestycja stwarza jakieś zagrożenie czy popełniono przestępstwo przy tworzeniu 
planu. Takie pytania powinny padać na etapie, gdy plan był rozpatrywany na komisji a nie na 
sesji. Zwrócił się do obecnych na sesji mieszkańców, czy ktoś z mieszkańców chce zabrać głos? 
                    W związku z tym, że nie było chętnych do zabrania głosu Przewodniczący zamknął 
dyskusję i przystąpiono do dalszego porządku obrad. 
 
Ad. 6. 
Urbanista Kozieł Rafał powiedział, że wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Święto-
krzyskiego i stwierdzono nieważność części uchwały Nr XXIII/165/12 Rady Gminy Miedziana 
Góra z dnia 28.12.12 r. w sprawie zmiany nr 6 w miejscowym planie zagospodarowania prze-
strzennego części sołectwa Miedziana Góra. Zapoznał z treścią rozstrzygnięcia, które stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. Ksero otrzymali radni w materiałach na dzisiejszą sesję. Odniósł się 
do wad określonych w rozstrzygnięciu. Został przygotowany projekt uchwały zmieniającej ww. 
uchwałę w której usuwa się wady określone w rozstrzygnięciu. Zapoznał z treścią projektu 
uchwały, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński – w związku z tym, ze projekt uchwały 
był przekazany radnym przed rozpoczęciem obrad to podjęcie uchwały zostaje przełożone na 
następną sesję. 
 
Ad. 7. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami, które 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. W wyniku pytań rozszerzył sprawy zawarte w sprawozda-
niu oraz udzielił odpowiedzi na pytania. Zaznaczył, że podpisane umowy na dofinansowanie 3 
projektów możliwe było dzięki działaniom Lokalnej Grupy Działania. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że przed podjęciem uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze 
– część II musi być zawarte porozumienie z Inwestorem (Spółka Nalepa Capital Trust) a Gminą   
dot. wybudowania i urządzenia dróg gminnych przez Inwestora i przekazanie na własność Gmi-
nie. W związku z tym niezbędna jest uchwała Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na naby-
cie nieruchomości położonych w msc. Kostomłoty Pierwsze. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie wy-
rażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w miejscowości Kostomłoty Pierwsze.  
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikiem graficznym. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 178 / 13 w ww. sprawie wraz z załącznikiem graficznym, 
która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy Marcin Karczewski poinformował, że 
odbyły się dwa posiedzenia Komisji na których omawiano sprawy związane z miejscowym pla-
nem zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze część II. Członkowie 
Komisji zapoznali się z 17 uwagami złożonymi w ustawowym terminie, wysłuchano wszystkich 
zainteresowanych (Mieszkańców, Projektantów, Wójta i Inwestora). Zapoznano się również z 
treścią odpowiedzi udzielonej przez Wójta. Komisja Inwestycji i Rozwoju Gminy wnioskuje o 
nieuwzględnienie złożonych uwag do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  powiedział, że od wielu lat czyni starania, żeby ten teren zaczął 
przynosić dochody. Już wcześniej były rozmowy m.in. z Panem Klickim (byłym właścicielem 
Korony) o usytuowanie stadionu w tym miejscu, ale zobaczył, że jest dużo właścicieli i zrezy-
gnował. Wielu inwestorów było zainteresowanych tymi terenami. Dopiero Spółka reprezento-
wana przez Pana Nalepę przystąpiła do realizacji planu celem usytuowania swojej inwestycji. 
Były prowadzone rozmowy w sprawie układu komunikacyjnego, który jest głównym punktem 
sporu, ale wyrocznią była Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, wszyscy musieli 
dostosować się do ich warunków tj. przyjąć właśnie takie rozwiązanie zaakceptowane przez 
nich. Dla części mieszkańców powoduje to zmianę istniejących warunków i na pewno będą 
utrudnienia. Największe oddziaływanie będzie na działce Pana Małkowskiego. Najbardziej 
ucierpią właściciele działek położonych obok projektowanego ronda na wysokości Maciejówki, 
ale oni nie protestują. Ma nadzieję, że dostaną zadawalające odszkodowanie. Ten plan skutkuje 
również na drogi gminne. Na początku rozmów uzgodniono ze Spółkami, że gminę nic nie bę-
dzie kosztować budowa dróg. W dniu dzisiejszym podpisano porozumienie dot. budowy układu 
komunikacyjnego wraz z dwoma drogami gminnymi i spraw z tym związanych. Droga gminna 
łącząca rondo z drogą Maciejówka po dyskusji na komisjach pan Nalepa zgodził się wybudować 
i tą drogę. Przedstawiany do uchwalenia plan nie obejmuje tej drogi, dopiero druga jego część 
dot. linii wysokiego napięcia uwzględnia ten teren i tą drogę. Robienie takiej inwestycji wymaga 
rozwiązania usytuowania dróg. W obecnej sytuacji finansowej gminy dodatkowe dochody z po-
datków pozwolą uruchomić inwestycje, na które teraz nie ma pieniędzy. 
Radny Jacek Syska powiedział, że wszystko wskazuje na to, że plan zostanie uchwalony, więc 
zwrócił się do projektanta, aby przebieg dróg jak najmniej ingerował w prywatne działki i nie 
uwzględniał ekranów akustycznych. Wyraził nadzieję, że wypłata odszkodowań nie będzie trwa-
ła tak długo jak za tereny przejęte pod drogę Maciejówka. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  wyjaśnił, że poruszone sprawy będą prowadzone przez inne oso-
by, nie przez urząd. Zaznaczył, że mogą być odwołania, wszystko musi być załatwione zgodnie 
z prawem. Obiecał, ze dołoży wszelkich starań, żeby to było jak najmniej bolesne dla mieszkań-
ców. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek powiedział, że przed przystąpieniem do 
głosowania nad projektem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze – część II muszą być poddane pod głosowanie załącz-
niki nr 2 i nr 3 do projektu uchwały. Następnie odczytał treść załącznika nr 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie załącznik nr 2 do 
projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa 
Kostomłoty Pierwsze część II. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła treść ww. załącznika. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek odczytał treść załącznika nr 3 do projektu 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty 
Pierwsze – część II. 
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Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie załącznik nr 3 do 
projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa 
Kostomłoty Pierwsze część II. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy przyjęła treść ww. załącznika. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek odczytał projekt uchwały w sprawie miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze – część II na 
terenie gminy Miedziana Góra wraz z załącznikami. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami od 1 do 3. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 13 radnych – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/179/13 wraz z załącznikami, która stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
Inwestor Nalepa Tomasz powiedział m.in. jak tylko plan się uprawomocni, a będzie to w maju 
br. rozpocznie się projektowanie centrum. Latem 2014 r. powinniśmy wkopać symboliczną łopa-
tę, a na przełomie wiosny i lata 2015 r. kompleks budynków powinien być gotowy. Do zagospo-
darowania będzie ok. 120 tysięcy metrów kwadratowych pod dachem. Wkrótce będziemy ocze-
kiwać potwierdzenia od przyszłych najemców, że są dalej zainteresowani współpracą. W cen-
trum będą reprezentowane wszystkie branże – spożywcza, odzieżowa, kosmetyczna, medyczna, 
budowlana, dom i ogród oraz część biurowa. Na pewno pojawią się sieci, których nie ma jeszcze 
w Kielcach i regionie. Połączymy w nim dwie strefy, galerie z wyższymi cenami i tańsze dys-
kontowe sklepy. Wyraził nadzieję na dobrą współpracę z Gminą i jej mieszkańcami. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński przed przystąpieniem do dalszej części 
obrad ogłosił 20 min. przerwę w obradach.  
 
Po przerwie ze względu na ważne sprawy osobiste na salę obrad nie wrócił radny Sobczyk Bo-
gusław. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński rozpoczynając obrady po przerwie po-
wiedział, że na sesji jest obecny przedstawiciel Stowarzyszenia „Spektrum Możliwości” i chce 
złożyć sprawozdanie z działalności. Następnie udzielił głosu Panu Piotrowi Popiel. 
Pan Piotr Popiel przedstawiając się powiedział, że prowadzi działalność Stowarzyszenia „Spek-
trum Możliwości” od kwietnia ubiegłego roku, obecnie mają siedzibę w budynku w Miedzianej 
Górze ul. Urzędnicza 11a (naprzeciwko Urzędu Gminy). Następnie przedstawił działalność za 
okres od kwietnia do końca grudnia 2012 r. oraz plan działania na 2013 r. W roku bieżącym po-
wstało Centrum Wolontariatu i szuka lokum na prowadzenie działalności. Wyraził chęć pomocy 
przy organizowaniu festynu gminnego lub innych imprezach. 
Sekretarz Gminy Mirosława Duda powiedziała, że jest to jedno z nielicznych stowarzyszeń, 
które rozpoczęło działalność niedawno i już zaprezentowało się, a nie tylko ubiega się o dofinan-
sowanie działalności z budżetu gminy. Złożyła podziękowanie za prowadzenie takiej działalno-
ści, bo jest ona bardzo potrzebna. 
                  Obecni na sali obrad gromkimi brawami podziękowali za prowadzoną działalność. 
 
Ad. 10. 
Urbanista Rafał Kozieł powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmiany nr 8 miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ćmińsk Rządowy wynika z potrzeb inwesty-
cyjnych właścicieli nieruchomości, którzy wnioskowali o zmianę, gdyż obecny plan zagospoda-
rowania przestrzennego w znacznym stopniu ogranicza inwestycje. Ustalenia zmiany planu nie 



 7 

naruszają polityki przestrzennej określonej w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego gminy Miedziana Góra wraz ze zmianami. Następnie udzielił odpowiedzi 
na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany nr 8 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ćmińsk Rządowy 
na terenie gminy Miedziana Góra wraz z załącznikami. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami od 1 do 3. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/180/13 wraz z załącznikami, która stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 
Ad. 11. 
Urbanista Rafał Kozieł powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmiany nr 7 miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ćmińsk Kościelny wynika z potrzeb inwesty-
cyjnych właścicieli nieruchomości, którzy wnioskowali o zmianę, gdyż obecny plan zagospoda-
rowania przestrzennego w znacznym stopniu ogranicza inwestycje. Ustalenia zmiany planu nie 
naruszają polityki przestrzennej określonej w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego gminy Miedziana Góra wraz ze zmianami. Następnie udzielił odpowiedzi 
na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany nr 7 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ćmińsk Kościelny 
na terenie gminy Miedziana Góra wraz z załącznikami. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami od 1 do 3. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/181/13 wraz z załącznikami, która stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. 
 
Ad. 12. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  powiedział m.in. obowiązuje nowa ustawa o publicznym trans-
porcie drogowym, która obliguje do usytematyzowania przystanków. Jest to pierwszy etap, bo 
drugim etapem będzie ustalenie ceny dla przewoźników za zatrzymywanie się na przystankach, 
być może na następnej sesji będzie projekt uchwały w tej sprawie. Przedkładany projekt uchwały 
zawiera załączniki – Regulamin korzystania z przystanków komunikacyjnych oraz wykaz przy-
stanków na terenie gminy. Jest podpisane porozumienie ze Starostwem Powiatowym. Sprzątanie 
jest po stronie gminy i dlatego należy ustalić opłatę, żeby m.in. za to odzyskać pieniądze.  Na 
dzisiejszej sesji jest obecny Pan Stefański Janusz, który ma zastrzeżenia do ustawionej wiaty 
przystankowej w Kostomłotach Drugich koło jego posesji – ul. Starowiejska sklep/01 przystanek 
nr 34. Rada sołecka zakupiła wiatę i została zainstalowana. Powstał problem, bo mieszkaniec ma 
problem z wyjazdem z posesji, omówił tok postępowania w tej sprawie. Działania zostały podję-
te i jeżeli wiata jest ustawiona na terenie Pana Stefańskiego to należy ją zdemontować. 
Pan Janusz Stefański uważa, że pomiar był tendencyjny, część jego działki zajęta jest pod wia-
tę. Poinformował o ustaleniach w Starostwie Powiatowym. Poprosił o zmianę lokalizacji przy-
stanku. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński zwrócił się do Przewodniczącego Komi-
sji Inwestycji i Rozwoju Gminy o zajęcie się tym tematem na najbliższym posiedzeniu komisji i 
omówieniu szczegółów. Przedstawiona treść projektu uchwały musi być uchwalona. 
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Kier. ZGK Zdzisław Zapała  uważa, że wiata została ustawiona w pasie drogowym i nie zasła-
nia wyjazdu z posesji. Tylko Pan Stefański nie chce przystanku koło swojej posesji. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław powiedział, że ta sprawa skojarzyła mu 
się z drogą w Tumlinie. Mieszkańcowi przeszkadza wiata, a nie przystanek. Może skierować tą 
sprawę do rady sołeckiej? Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie określenia przystan-
ków oraz zasad korzystania przez przewoźników z przystanków komunikacyjnych zlokalizowa-
nych na terenie gminy Miedziana Góra oraz załączniki do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/182/13 wraz z załącznikami, która stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad. 13. 
Skarbnik Gminy Szymon Sikora szczegółowo omówił proponowane zmiany w projekcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok zgodnie z załącznikiem nr 13 do pro-
tokołu. Następnie udzielił wyczerpujących odpowiedzi na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2013 rok wraz z załącznikami. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały wraz z załącznikami. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 183 / 13 w ww. sprawie wraz z załącznikami, która stanowi 
załącznik nr  14 do protokołu. 
 
Ad. 14.   
Skarbnik Gminy Szymon Sikora powiedział, że ww. zmiany w budżecie gminy na 2013 r. po-
wodują zmiany w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2013 – 2021. Udzielił odpo-
wiedzi na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Miedziana Góra na lata 2013 – 2021 wraz z 
załącznikami. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie odczytany projekt 
uchwały wraz z załącznikami. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 184 / 13 w ww. sprawie wraz z załącznikami, która stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad. 15. 
Skarbnik Gminy Szymon Sikora powiedział, że napisano projekt uchwały w sprawie wyod-
rębnienia w budżecie gminy na 2014 rok środków stanowiących fundusz sołecki, Rada Gminy 
podejmuje decyzję w tej sprawie w terminie do 31 marca br. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek odczytał projekt uchwały w sprawie wy-
rażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
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Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie odczytany projekt 
uchwały. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 185 / 13 w ww. sprawie, która stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 
 
Ad. 16. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  powiedział m.in. jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sta-
nowiska w sprawie wyodrębnienia w grupie obszarów funkcjonalnych regionu świętokrzyskiego 
Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego. Jest to wniosek o uwzględnienie w Aktualizacji Strategii 
Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego do roku 2020 w wyodrębnionej grupie obszarów 
funkcjonalnych Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego obejmującego miasto Kielce, gminy po-
wiatu ziemskiego kieleckiego i gminę Kije. Szerzej omówił tą sprawę i udzielił odpowiedzi na 
pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie przy-
jęcia stanowiska w sprawie wyodrębnienia w grupie obszarów funkcjonalnych regionu święto-
krzyskiego Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego wraz z załącznikiem. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie odczytany projekt 
uchwały wraz z załącznikiem. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 186 / 13 w ww. sprawie wraz z załącznikiem, która stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad. 17. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  wyjaśnił, że niezbędna jest uchwała Rady Gminy w sprawie wy-
rażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie dla projekt pn. Kielecki Obszar Funkcjo-
nalny. Projekt realizowany będzie wspólnie z wymienionymi w § 1 partnerami. W § 4 upoważ-
nia się Wójta Gminy do zawarcia porozumienia w którym określone będą zasady, sposób, zakres 
współpracy, udział finansowy i inne sprawy. Udzielił odpowiedzi na pytania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie  wy-
rażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie dla projektu pn. „Kielecki Obszar Funk-
cjonalny”. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński poddał pod głosowanie odczytany projekt 
uchwały. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV / 187 / 13 w ww. sprawie, która stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu 
 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński wpłynął projekt uchwały o odwołaniu 
Skarbnika Gminy. Zaznaczył, że współpraca z Panem Sikorą Szymonem układała się dobrze i w 
imieniu Rady Gminy złożył podziękowanie. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  powiedział, że Pan Sikora Szymon złożył wniosek o odwołanie 
Go ze stanowiska Skarbnika Gminy w związku z przejściem na emeryturę od 25.03.br. Przychy-
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la się do prośby i wnioskuje do Rady Gminy o podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika 
Gminy Miedziana Góra. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław odczytał projekt uchwały w sprawie od-
wołania Skarbnika Gminy Miedziana Góra. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy podjęła uchwałę Nr XXIV / 188 / 13 w ww. sprawie, która stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 
             
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński przedstawił sprawozdanie z działalności 
Rady Gminy za 2012 r., które stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Następnie poprosił Prze-
wodniczących Komisji o przedstawienie sprawozdań z działalności za 2012 rok. 
Sekretarz Komisji Rewizyjnej Korczyński Marian  przedstawił sprawozdanie z działalności 
komisji za 2012 rok, które stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy Orzelski Radosław przedstawił 
sprawozdanie z działalności komisji w 2012 roku, które stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Promocji Gminy Orzelski Radosław 
przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok, które stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych Halina Sukiennik przed-
stawiła sprawozdanie z działalności komisji za 2012 rok, które stanowi załącznik nr 24 do proto-
kołu. 
 
Ad. 20. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert podziękował za złożenie sprawozdań, a 
następnie poprosił o przedstawienie planów pracy komisji na 2013 r. 
Sekretarz Komisji Rewizyjnej Marian Korczyński przedstawił plan pracy komisji na 2013 
rok, który stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Inwestycji i Rozwoju Gminy Karczewski Marcin  zapoznał z pla-
nem pracy komisji na 2013 rok, który stanowi załącznik 26 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący Komisji Budzetu, Rolnictwa i Promocji Gminy Orzelski Radosław 
zapoznał z planem pracy komisji na 2013 rok, który stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych Sukiennik Halina zapo-
znała z planem pracy komisji na 2013 rok, który stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
Radny Syska Jacek przypomniał, że była powołana komisja doraźna i powinna przedstawić 
plan pracy, zapoznać Radę Gminy jakimi sprawami zajmowała się dotychczas i co zaplanowała 
na najbliższy okres. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  poinformował, że na dzień 07.03.13 r. Sąd wyznaczył termin roz-
prawy w sprawie drogi dojazdowej w Tumlinie-Podgrodziu. Zainteresowani mieszkańcy będą 
mogli występować jako pokrzywdzeni, będzie ich reprezentował mec. Czech. 
Przewodniczący Komisji doraźnej ds. drogi dojazdowej w Tumlinie-Podgrodziu Orzelski 
Radosław powiedział, że komisja doraźna działa krótko, ale skutecznie. Urząd Gminy działa 18 
lat w sprawie, a komisja tylko 2 miesiące i widać efekty, może dojdzie do ugody. Sprawa jest 
delikatna, ale ma nadzieję na korzystne rozstrzygnięcie dla obu stron. 
Kier. ZGK Zdzisław Zapała  zwrócił uwagę, że Komisja Rewizyjna w planie pracy na 2013 r. 
ujęła kontrolę zakładu gospodarki komunalnej, a kontrola była przeprowadzona w 2012 r. Czy 
tylko ZGK ma być kontrolowany? Poinformował, że osoby zalegające z opłatami pow. 240 zł 
Zakład będzie kierował do umieszczenia na liście dłużników. 
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Sekretarz Komisji Rewizyjnej Korczyński Marian wyjaśnił, że nie jest to uciążliwa kontrola, 
a pewne sprawy nie zostały wyjaśnione w ubiegłym roku. Zwrócił się do Przewodniczącego Ra-
dy Gminy, że brakuje planu pracy Rady Gminy i czy będzie opracowany? 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński odpowiedział, jeżeli będzie taka potrzeba 
to plan pracy Rady Gminy zostanie ustalony wspólnie z radnymi. Następnie poddał pod głoso-
wanie zatwierdzenie planów pracy komisji na 2013 rok. 
                 Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych – w głosowaniu jawnym wzięło 
udział 12 radnych – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert stwierdził, że w wyniku głosowania Rada 
Gminy zatwierdziła plany pracy komisji na 2013 r. zgodnie z załącznikami do protokołu od nr 
25 do nr 28. 
 
Ad. 21. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że ksero Sprawozdania z 
realizacji „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miedziana Góra z Organizacjami Pozarzą-
dowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2012” 
zostało przesłane radnym i sołtysom. Spytał, czy są pytania związane ze sprawozdaniem? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wałek Jarosław pogratulował mądrości w pozyskiwaniu 
środków z budżetu gminy na działalność. Bardzo mądre połączenie dwóch stowarzyszeń działa-
jących w świetlicy w Kostomłotach Pierwszych, mają więcej pieniędzy na działalność jednej 
świetlicy. 
Sołtys Banaś Stanislaw spytał, czy Gmina płaci za pracownika do tej świetlicy i jakieś inne 
sprawy związane z utrzymaniem budynku? 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  powiedział, że Urząd Gminy zatrudnia stażystów, a płaci Biuro 
Pracy, każdy może załatwić staż. W świetlicy w Kostomłotach Pierwszych jest stażysta, a 
utrzymanie świetlicy jest po stronie Gminy. 
 
Ad. 22. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że radni i sołtysi otrzymali 
trzy proponowane do uchwalenia opłaty za śmieci (ksero stanowi załącznik nr 29 do protokołu), 
na następnej sesji trzeba podjąć uchwały dot. gospodarowania odpadami i wybrać jeden z propo-
nowanych wariantów. W związku z tym poprosił o zwołanie posiedzeń komisji celem omówie-
nia tych spraw i wypracowania wniosków. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  zwrócił się do radnych i sołtysów o zastanowienie się nad tą pro-
pozycją i zgłaszanie uwag co do cen. Z góry założono, że gmina będzie dopłacać do śmieci. Jest 
przygotowany przetarg na odbiór odpadów i na następnej sesji należy podjąć uchwały w sprawie 
gospodarki odpadami. Stwierdził, że dobrze byłoby, gdyby każde sołectwo z funduszu sołeckie-
go przeznaczyło 20 %  środków na działania związane z bezpańskimi psami. 
Sołtys Modrzejewska Bożena zwróciła uwagę, że według propozycji to  gospodarstwo 4-
osobowe i o większej i większej ilości osób ma ustaloną jednakową opłatę. Czy jest to logiczne 
rozwiązanie? 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że termin następnej sesji to 
25 marzec 2013 rok. Na dyskusję zostało trochę czasu, w związku z tym poprosił o zgłaszanie 
propozycji. 
 
 
Ad. 23. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński spytał, czy radni mają interpelacje pi-
semne. 
Radny Syska Jacek przekazał pismo (protest) mieszkańców Kostomłoty Pierwsze dot. miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectwa Kostomłoty Pierwsze – część II, kse-
ro stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Radna Małgorzata Żelazko złożyła interpelację dot. budowy chodnika wdłuż drogi krajowej od 
miejscowości Ćmińsk ul. Wykień do Zespołu Szkół w Ćmińsku, ksero stanowi załącznik nr 31 
do protokołu. 
 
Ad. 24. 
Kier. ZGK Zdzisław Zapała  zwrócił się do Rady Gminy o podjęcie uchwały i ustalenie, że w 
gospodarstwie nie może być więcej niż dwa psy, a powyżej będzie płacony podatek. Należy 
przemyśleć temat czipowania psów, koszt ok. 100 do 200 zł od psa w zależności jak duży jest 
pies. Można to zrobić tak, że rozłożyć na kilka lat i np. po dwa sołectwa rocznie. Poinformował 
o wymianie lub naprawie wiat przystankowych. 
Sołtys Tokar Wiesław zgłosił uszkodzoną wiatę przystankową w Miedz. Górze ul. Łódzka k. 
kaplicy, pochyły słup oświetlenia ulicznego przy ul. Urzędniczej stwarza niebezpieczeństwo, 
duże dziury w asfalcie ul. Urzędnicza skrzyżowanie z ul. Tumlińską. Co do śmieci to będzie 
awantura o gospodarstwo jednoosobowe, obecnie płaci za kosz 16 zł miesięcznie, a zgodnie z 
przekazaną propozycją cenową od lipca będzie 8 zł. Sołtysi roznoszą nakazy podatkowe i co 
mają przekazywać mieszkańcom? Na sesji miał być przedstawiciel gazowni i nie ma. 
Sołtys Sroka Krzysztof zwrócił uwagę, że radni wnoszą o budowę nowych chodników dla pie-
szych, ale należy zauważyć, że istniejące nie są odśnieżane. Jakie przepisy to regulują i kto ma to 
robić? 
Sołtys Modrzejewska Bożena podziękowała za naprawę wiat przystankowych. Mieszkańcy ul. 
Dębowej w Ćmińsku zgłaszają, że niektórzy mieszkańcy tej ulicy mają zrobiony odpływ z 
szamba do rowu krytego przy tej drodze. Mają żal, że nikt tego nie sprawdza i nie reaguje na tą 
sytuację. Poprosiła o sprawdzenie, czy to jest prawda. Spytała, jaka jest procedura wyjazdu leka-
rza z ośrodka zdrowia do pacjenta. Była sytuacja, ze lekarz z Ośrodka Zdrowia w Ćmińsku był u 
pacjenta w czasie pracy i pobrał za to opłatę. 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński podziękował za ustawienie nowych wiat 
przystankowych. Była nadzieja, że uda się zrobić coś z gminą Piekoszów i rozwiązać problem 
wałęsających się psów, ale niestety nie ma na co liczyć. W sprawie psów musimy sami coś zara-
dzić. Poprosił komisje o zajęcie się tym tematem. Co do cen za śmieci to są przekazane propozy-
cje i musimy to rozważyć. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  odpowiadając powiedział m.in. jeżeli chodnik przylega do posesji 
to obowiązek sprzątania należy do właściciela posesji, jeżeli nie przylega to należy to do obo-
wiązku zarządcy drogi. Szerzej omówił przepisy regulujące te sprawy. Lekarz powinien mieć 
wyznaczone godziny wyjazdu do pacjenta i nie może pobierać opłat, ta sprawa zostanie wyja-
śniona. Rzeczywiście miał być przedstawiciel gazowni, ale nie dojechał na sesję. W sprawie 
lampy przy ul. Urzędniczej jest zgłoszone do elektryka i będzie to zrobione. 
Sołtys Banaś Stanisław odniósł się do sprawy 3 projektów dofinansowanych z budżetu gminy, a 
stowarzyszenie z Bobrzy złożyło wniosek i nie ma takiego zabezpieczenia. Teraz musi mieć w 
100 % na wkład własny do tego projektu. Nikt nie poinformował, że można mieć dofinansowa-
nie z budżetu gminy. Poinformował, że odbyło się zebranie wiejskie w Bobrzy na którym przyję-
to plan działania, ale są to rzeczy kosztowne. Czy Rada Gminy musi to przyjąć? 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Jarosław Wałek powiedział, że wniosek o dofinansowanie 
składała OSP i tylko tak mogła wystąpić, wszystko jest prawidłowo zrobione. 
 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Pokrzywiński powiedział, że urealniono zapisy w Pla-
nie Odnowy miejscowości Bobrza, plany te przyjmuje Rada, więc powinna urealnić o nowe su-
gestie, czyli to co przyjęto na zebraniu wiejskim.  
Wójt Gminy Maciej Lubecki  stwierdził, że należy urealnić kwoty zapisane w planie i nie ma 
żadnych przeszkód, żeby Rada to przyjęła. 
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Sołtys Socha Marek zwrócił uwagę, że na poprzedniej sesji była propozycja opłat za śmieci tj. 
8zł segregowane i 10zł zmieszane, a teraz przedstawiana jest inna propozycja. 
Wójt Gminy Maciej Lubecki  wyjaśnił, ze próbowano to zrobić zgodnie z logiką, są to propo-
zycje , radni i sołtysi muszą podjąć dyskusję i wypracować swoje stanowisko. Na następnej sesji 
trzeba będzie podjąć wszystkie uchwały związane z odpadami komunalnymi. 
Kier. ref. Irena Danieluk  wyjaśniła, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach bardzo 
dokładnie będzie sprawdzać na jakiej podstawie przyjęto cenę śmieci, czy Gmina ma kalkulację 
kosztów i czy ustalone opłaty w 100 % pokryją gminie koszty związane z gospodarką odpadami. 
Na temat stawek będzie jeszcze dyskusja. Muszą być wypowiedziane umowy zawarte z Veolią 
na odbiór odpadów. Przygotowano formularz wypowiedzenia i jest prośba do sołtysów o roznie-
sienie do mieszkańców. Mieszkańcy po wypełnieniu mogą złożyć do sołtysa, a sołtys do urzędu 
gminy. Mogą też złożyć w urzędzie gminy lub w Veolii. 
Radny Karczewski Marcin zgłosił dużą dziurę w drodze koło muru oporowego i ubytek przy 
moście w Bobrzy. Poprosił o szybką reakcję w tej sprawie. 
Radny Korczyński Marian  poinformował, że na stronie BIP jest już ogłoszony przetarg na re-
mont (rozbudowę) oczyszczalni ścieków w Kostomłotach Drugich. 
 
Ad. 25. 
Przewodniczący Rady Gminy Pokrzywiński Robert – w związku z wyczerpaniem porządku 
obrad zamknął XXIV sesję Rady Gminy dziękując wszystkim za udział. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Sesja zakończyła się o godz.  15.30. 
 
 
     Protokolant                                Sekretarz obrad                           Przewodniczący Rady Gminy 
 
   Halina Żelazna                              Sukiennik Halina                                Robert   Pokrzywiński 
 
 
 


